
PROTOKÓŁ  
 

z XXXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 24 lutego 2010 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10
00

, a zakończyła o 

godzinie 14
00

. Sesji przewodniczył Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15, co stanowi 100%. W sesji udział brało 6 

pracowników urzędu gminy, 1 gość zaproszony oraz 6 osób zainteresowanych obradami. 

   

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXXII sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Przyjęcie protokółów z poprzednich sesji od nr XXVIII do nr XXXI. 

      3.   Informacja dotycząca działalności Klubu HDK. 

      4.   Sprawozdanie z działalności GOPS w 2009 roku. 

      5.   Podjęcie uchwał. 

      6.   Informacja o pracy wójta między sesjami. 

      7.   Wolne wnioski i zapytania. 

      8.   Zakończenie obrad XXXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad XXXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka – stwierdzenie quorum. 
 

XXXII sesje Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył i powitał zebranych Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nikt nie wniósł uwag. 

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokółów z poprzednich sesji od nr XXVIII do nr XXXI. 
 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że do protokółu nr XXVIII zostały naniesione poprawki i zostały one 

uwzględnione w protokóle. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokółu. 

 

Rada Gminy przyjęła protokół jednogłośnie. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że do protokółu nr XXIX nie wniesiono żadnych uwag. 

Zapytał kto, jest za przyjęciem protokółu. 

 

Rada Gminy przyjęła protokół jednogłośnie. 
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Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że do protokółu nr XXX zostały naniesione poprawki i zostały one 

uwzględnione w protokóle. 

Zapytał kto, jest za przyjęciem protokółu. 

 

Rada Gminy przyjęła protokół jednogłośnie. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że do protokółu nr XXXI zostały naniesione poprawki i zostały one 

uwzględnione w protokóle. 

Zapytał kto, jest za przyjęciem protokółu. 

 

Rada Gminy przyjęła protokół jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 

Informacja dotycząca działalności Klubu HDK. 
 

Edward Lubas – prezes Klubu HDK w Złejwsi Wielkiej. 

Przedstawił informację dotyczącą działalności Klubu HDK w Złejwsi Wielkiej. 

Informacja w załączeniu do protokółu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że nikt nie jest lepszym ambasadorem gminy jak Klub HDK. 

Otrzymuje listy gratulacyjne i podziękowania za to, że istnieje Klub HDK i umieją się 

podzielić tym co najcenniejsze. Najpiękniejsze słowa nie są przykładem dobroci i miłości do 

bliźniego jak to co oni robią. Są to setki litrów krwi, najcenniejszego lekarstwa – życia. 

Należy oddać szacunek i honor za to co robią członkowie klubu bezinteresownie. 

Podziękował za zaangażowanie, za dobroć, za dar życia. 

Zapewnił, że na kilkanaście dresów klub będzie mógł liczyć. 

 

Edward Lubas – prezes Klubu HDK 

Poinformował, że klub nie liczy na 200 dresów dla wszystkich tylko na 15 – 20.  

Zaprosił do zapoznania się z kroniką klubu, która prowadzona jest na bieżąco. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że na stronie internetowej urzędu gminy jest podane konto Klubu HDK 

i można na nie wpłacać pieniądze na sztandar klubu. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że należy ustalić jakąś konkretną sumę na Klub HDK ponieważ są oni wizytówka 

gminy. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Dołączyła się do życzeń i gratulacji dla wszystkich członków HDK. 

Uważa, że należy podjąć decyzję o przyspieszeniu pozyskania sztandaru, ponieważ klub 

godnie reprezentuje gminę. 
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Proponuje w tym roku dofinansować sztandar i zakupić np. 30 dresów w przyszłym 30, żeby 

nasi przedstawiciele porządnie reprezentowali naszą gminę na rajdach i na zewnątrz. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował podziękowanie prezesowi Klubu HDK w formie 

oklasków. 

 

Oklaski. 

 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z działalności GOPS w 2009 roku. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS w Złejwsi Wielkiej 

Przedstawiła sprawozdanie z działalności GOPS w 2009 roku. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokółu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie sprawozdania i otworzył 

dyskusję. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że jest za mała obstawa ludzi, którzy pracują w terenie. 

Są ludzie, którzy nie zgłaszają się do pomocy społecznej, ale pracownik do, niektórych 

powinien dotrzeć sam i udzielić pomocy. Niektórzy są bezradni, niektórzy nie mają czasu bo 

pracują np. matki samotnie wychowujące dzieci. Nie dociera do tych osób pomoc na czas, 

która powinna dotrzeć. W terenie praca jest najważniejsza, żeby wychwycić i sporządzić 

dokumentację. To dopiero będzie prawdziwe, że tym ludziom należy pomóc, czy tej rodzinie 

należy pomóc, czy jest to rodzina patologiczna i pomoc idzie na alkohol. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Pomoc udzielana jest na dany wniosek, na zgłoszenie też może być, ale musi być na to zgoda 

osoby zgłaszanej. Ośrodkowi brakuje pieniędzy na udzielanie pomocy. Pracownicy socjalni 

znają swoje środowiska. Matka samotna jak zarabia 700 złotych to przekracza kryteria 

przyznania pomocy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że niektórym pomaga się płacąc 2 tysiące złotych. 

 

Aldona Michalska – kierownik  GOPS 

Poinformowała, że umieszczenie osoby w domu pomocy społecznej wymaga tak dużego 

dofinansowania. W domu pomocy społecznej z terenu naszej gminy przebywa 6 osób. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Jest przekonany, że państwo po wysłuchaniu sprawozdania do końca nie zrozumieli 

problemów pomocy społecznej, bo tego nie da się zrozumieć. Prawie 4,5 miliona złotych 

rozdajemy naszym mieszkańcom potrzebujący pomocy. 

Prawdą jest, że jest mała obsada osobowa w GOPS-sie i prawdą też jest to, że nie mają 

warunków lokalowych. Petenci nie mają żadnych warunków intymności.  
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Planowana jest budowa świetlicy integracyjnej w Złejwsi Wielkiej i tam będą stworzone 

warunki pracy dla GOPS. 

Pomoc społeczna to ogrom wydanych decyzji. Podopiecznych z roku na rok przybywa, bo już 

nawet dzieci podopiecznych korzystają z pomocy. 

Podziękował gorąco pracownikom socjalnym za zaangażowanie w pracy. 

Dodał, że wydawanie darów żywnościowych z Caritas-u to dodatkowa praca pracowników 

socjalnych. 

Pracowników socjalnych obowiązuje ścisła tajemnica służbowa, nie można operować 

nazwiskami ani naprowadzać na osobę. 

Jeśli radni chcą się podzielić czymś z pracownikiem socjalnym to prosi o rozmowę 

indywidualną. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwał. 
 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że Rada Gminy podejmowała będzie następujące uchwały: 

1. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli, 

2. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli, 

3. w sprawie Gminnego Programu Aktywności Lokalnej „Zadbaj dzisiaj o lepsze jutro” 

na lata 2010- 2013, 

4. zmieniająca uchwalę w sprawie budżetu na 2010 rok, 

5. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta. 

Przekazał, że została wycofana uchwała dotycząca nazwy ulicy, a wprowadzona uchwała w 

sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2010, która nie była omawiana na komisjach. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

Przypomniała, jakie poprawki wniosły związki zawodowe nauczycieli, które zostały 

zaakceptowane przez radnych. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, żeby nie odczytywać projektu uchwały. 

 

Sprzeciwu nie było. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXXII/191/2010 
w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli. 
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Przypomniała, jakie poprawki wniosły związki zawodowe nauczycieli, które zostały 

zaakceptowane przez radnych. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, żeby nie odczytywać projektu uchwały. 

 

Sprzeciwu nie było. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli. 

 

 

 Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXII/192/2010 
w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli 

 

 

Aldona Michalska  - kierownik GOPS 

Omówiła projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Aktywności Lokalnej „Zadbaj 

dzisiaj o lepsze jutro” na lata 2010-2013. 

 

Pytań nie było. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Aktywności Lokalnej „Zadbaj 

dzisiaj o lepsze jutro” na lata 2010-2013. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXII/193/2010 
w sprawie Gminnego Programu Aktywności Lokalnej „Zadbaj dzisiaj o lepsze jutro” na  

                  lata 2010 – 2013 
 

 

Skwarek Justyna – skarbnik gminy 

Odczytała uzasadnienie do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu na 2010 rok. 

 

Przewodniczący zapytał, kto chciały zabrać głos. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Planujemy zakupić autobus za 90 tysięcy. 

Uważa, że należy przedyskutować tą kwestię. Nie neguje zakupu autobusu, ale uważa, że 

powinno się postarać o dofinansowanie zakupu autobusu i nie kupować starego, żeby nie 

dokładać do niego. 

Czy wójt nie rozważał możliwości skorzystania z programu wyrównywania różnic między 

regionami. Takie pisma przyszły ze starostwa. To są środki gdzie beneficjentem jest starostwo 

powiatowe i można uzyskać do 50 tysięcy na dofinansowanie zakupu autobusu, do 50% 

dofinansowania. Z informacji, które uzyskała z PCPR-u i PFRON-u wnioski można składać 
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do 30 marca. Jest to zamieszczone na stronie internetowej. Warto byłoby zainteresować się tą 

informacją, są to dane pieniądze, ale musi być ileś dzieci niepełnosprawnych. Pani kierownik 

mówiła, że jest ponad 200 dzieci w wieku od 5 do 16 lat z orzeczeniami niepełnosprawności. 

Może w tych kryteriach byśmy się mieścili. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że pisma ze starostwa nie zna, jeżeli chodzi o środki Z PCPR-u i PFRON-u  to 

robione było podejście pod zakup busa, ale są zastrzeżone kryteria. Samochody te nie mogą 

być wykorzystywane do innych celów, tylko do przewozu osób niepełnosprawnych. 

W starostwie nie próbował zdobyć środków, jego współpraca ze starostą nie układa się. 

Zwrócił się do Rady o wyrażenie zgody na zakup autobusu. Robione są rozeznania w 

internecie o możliwości zakupu. Nie zamyka drogi w poszukiwaniu środków na zakup. 

W Górsku autobus też powinien być wymieniony. Autobus ten, który chcemy kupić będzie  

autobusem awaryjnym, a w części służyłby organizacjom i w części do wynajmu. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poinformował, ze nie ma rozeznania ile kosztuje nowy autobus, może należy kupić nowy, 

może starostwo go dofinansuje. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Sprawdziła, że jedna z gmin powiatu toruńskiego zakupiła nowy autobus na 50 miejsc i 

uzyskała 50 % dofinansowania. 

Uważa, że należy wspólnie przedyskutować , czy nie zakupić nowego autobusu. 

Należy zobowiązać pracowników urzędu do zrobienia rozeznania do jakiegoś terminu. I nie 

można mówić, że współpraca moja nie układa się ze starostwem. Trzeba wszędzie szukać 

środków. Rozmawiała z osobą ze starostwa, że jak wpłynie wniosek z gminy to postawią 

sprawę na zarządzie  i będzie on rozpatrywany i będzie dalej wnioskowane do PFRON-u. 

Jeżeli wójt nie ma układów to może ma lepsze pan Mirek Kwiatkowski. W przypadku 

pozyskiwania środków nie można mówić o układach. Trzeba pukać wszędzie tam gdzie 

można coś zdobyć i zasilić skromny budżet gminy. 

Proponuje przegłosowanie złożenia wniosku do starostwa. Nic to nie kosztuje, a może się 

uda. Jeśli się nie uda to będziemy rozważali zakup starego sprzętu. 

Mówimy o zakupie jednego autobusu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, ze bardzo dobre układy ze starostwem mają tylko dwie gminy Łubianka i 

Czernikowo. Nie chce tego uzasadniać, ale taka jest prawda. 

Wystąpi z wnioskiem do starostwa. 

Autobus awaryjny jest bardzo potrzebny od zaraz. 

Decyzję o zakupie autobusu podjął kiedy dowiedział się, o której dzieciaki z rejonu Złejwsi 

muszą wychodzić na przystanek. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Nie neguje wprowadzenia 90 tysięcy złotych do budżetu na zakup autobusu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Wystąpi z wnioskiem o dofinansowanie zakupu autobusu, ale nie będzie czekał na jego 

rozstrzygnięcie. Autobus musi kupić bo jest niezbędny. 

Wnioskuje o wyrażenie zgody na zakup autobusu. 

 



 7 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy z budżetu wyasygnuje się np. 150 tysięcy złotych na zakup drugiego autobusu 

w przypadku pozytywnego załatwienia wniosku. 

 

Mirosław Trzybiński radny 

W Górsku autobus jest już do wymiany. Nie wiadomo kiedy wniosek o dofinansowanie 

będzie załatwiony , czy za pół roku, czy za rok. Wtedy można sprzedać zakupiony autobus i 

pieniądze będą. 

 

Rafał Żelazek – radny 

Rozumie, że chodzi o dwa autobusy jednocześnie. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy w przypadku zakupu autobusu za 90 tysięcy i w przypadku dofinansowania 

zakupu nowego, czy budżet gminy wytrzyma taki wydatek. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że na dzień dzisiejszy zadłużenie gminy wynosi 31 %. Istnieje możliwość 

zadłużenia do 60%. 

Jeszcze wniosek nie jest złożony, a jest już mowa o 50% dofinansowaniu. 

Ma do czynienia z różnymi programami i to, że wniosek jest złożony nie znaczy , że otrzyma 

się dofinansowanie. Nie chce stawiać na swoim, ale państwo nie możecie przeszkadzać w 

zabezpieczeniu podstawowych usług dla naszych dzieci. Nie jest to sprawa ambicji, ale 

potrzeby. 

Wnioskuje o zaakceptowanie kwoty na zakup autobusu. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Prosi, żeby nie odbierać jej wystąpienia jako przeszkadzanie. 

Uważa, że im więcej ludzi będzie szukało dodatkowych środków tym lepiej będzie się 

gospodarowało. 

Stwierdziła, że zawsze jej wystąpienia są źle odbierane, chociażby propozycja oczyszczalni 

przydomowych, która została wprowadzona do budżetu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Rozumie, że radna nie neguje projektu uchwały i wprowadzenia tych środków do budżetu, a 

wójt zobowiązał się do wystąpienia z wnioskiem o dofinansowanie zakupu autobusu. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Autobus ma być też przeznaczony na wycieczki dzieci i dorosłych. Jeżeli mamy podjąć tą 

decyzję to chce, żeby stowarzyszenia z terenu gminy traktowane były jednakowo. Mają 

przykład z lat ubiegłych to nasze stowarzyszenie nie miało po 3 miesiące odpowiedzi kiedy 

chodziło o przewóz dzieci na kolonie. Głosujemy, żeby wszyscy korzystali z autobusu. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Popiera radną Kutnik, będzie jeden autobus nowy, jeden używany. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Rozumie, że budowa świetlicy w Złejwsi Wielkiej będzie dofinansowana z LGD. Jak dobrze 

przypomina sobie to Pan wójt skłaniał się do budowy boiska w Przysieku. 

Zapytał, dlaczego nastąpiła zmiana. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

W wyniku dyskusji doszliśmy do wniosku, że bardziej efektywnym będzie budowa świetlicy. 

Ma to być świetlica integracyjna dla mieszkańców i pomieszczenia dla GOPS.  

Brano pod uwagę budowę boiska w Przysieku i Rzęczkowie. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, z kim było to przedyskutowane. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest prezesem LGD i przedyskutował to z zarządem w skład, które wchodzą 

jeszcze wójtowie z Nieszawski i Lubicza. Są to gminy partnerskie. Na to zadanie mamy 

podpisaną umowę na milion pięćset tysięcy. Była też mowa, czy dzielimy tą sumę na trzy 

gminy. W skład rady LGD wchodzi też pan Zbigniew Drewnowski. Ostateczna decyzja 

będzie należała do rady LGD. Wiąże się to też z przygotowaniem dokumentacji technicznej 

łącznie z pozwoleniem na budowę. 

 

Zbigniew Drewnowski- przewodniczący Rady Gminy 

W LGD jest ponad 20 osób z terenu gminy. Były różne propozycje, ale doszliśmy do 

wniosku, że świetlica też jest w strategii rozwoju LGD. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Budowa świetlicy w Złejwsi Wielkiej od lat się przewijała. Będzie to świetlica integracyjna. 

Działalność opieki społecznej i działalność różnych związków i organizacji. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zaproponował nie odczytywanie uchwały. 

 

Nikt nie wniósł sprzeciwu. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu na 2010 rok. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 14 głosach „za” i 1 wstrzymującym się 

Uchwałę Nr XXXII/194/2010 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu na 2010 rok 
 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że rozpatrzenie skargi na działalność wójta omawiane było na wspólnym 

posiedzeniu komisji. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta. 



 9 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 12 głosach „za” i 3 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXXII/195?2010 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta 

 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2011. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Dodała, że wyliczyła ten fundusz przykładowo dla Czarnowa i Siemonia, a zależy od liczby 

mieszkańców. Dla Siemonia wynosiłby on 23 tysiące, a dla Czarnowa 18.800 złotych. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Przypomniał, że na początku kadencji wójt mówił, że to niemożliwe, a teraz jest to realne. 

Czy nie można było kiedyś wyprzedzić ustawy, bo byśmy byli niegrzeczni. Uchwała ta nie 

była omawiana na komisjach. 

 

 Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Ustawa weszła w życie w lutym 2009 roku. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Dlaczego przewodniczący nie wniósł tej uchwały w ubiegłym roku. Np. sołectwo Stary Toruń 

postawiłoby sonie z tych środków WC. Musi to byś przedyskutowane w sołectwach i trzeba 

mieć na to czas. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady gminy 

W tej chwili nie decydujemy o kwotach, ale czy ma być utworzony fundusz sołecki, czy nie. 

Ustawa  określa jak oblicza się fundusz. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Uważa, że po części radny Pyzik ma rację. Słyszała o tej ustawie w roku ubiegłym, wystarczy 

powiedzieć coś bliżej. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła jak oblicza się fundusz sołecki. 

 

Teresa Balicka – radna 

Uważa, że fundusz powinien być utworzony, żeby sołectwo miało pieniądze na integrację 

swojego społeczeństwa. 

Fundusze takie działają w innych gminach. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że to wójt dysponuje tymi środkami. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Nie jesteśmy przeciwko. Ustawa była wcześniej i przegapiliśmy rok. 
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Krzysztof Rak – radny 

Utworzenie funduszu jest zasadne, dyskusja wynika z tego, ze radni uchwałę dostali dzisiaj. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Mamy zrobić przyzwolenie skarbnikowi gminy na utworzenie funduszu. To rada sołecka 

będzie składała wniosek na co chcą przeznaczyć pieniądze. To nie są dodatkowe pieniądze 

dla budżetu gminy. Będą to środki, które są w budżecie i nie będzie można sobie ich 

przeznaczyć np. na organizację dla kobiet. Będą to pieniądze w budżecie gminy do dyspozycji 

rady sołeckiej na określone cele po złożeniu wniosku do 30 września. Radny powinien się 

trochę opamiętać bo z sesji na sesję jest coraz gorzej z radnym. Każdy chce dobrze. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Uważa, że Pan przewodniczący powinien zwrócić uwagę wójtowi, że nie można robić takich 

uwag, że z sesji na sesję jest z radnym coraz gorzej. 

Jest uzasadnione utworzenie fundusz. lepiej późno niż wcale. Przegapiliśmy 1 rok. Prosi o 

wyjaśnienie dlaczego wójt nie wystąpił o podjęcie takiej uchwały w zeszłym roku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Myśli, że to Pani radna z nikim się nie liczy, Było orzeczenie SKO i sądu administracyjnego, 

że skarga pani Dobrzyńskiej jest niezasadna. a Pani i współtowarzysze uważają inaczej. 

Dlaczego opóźnienie w podjęciu uchwały, czy przez to nie wpłynęły jakieś pieniądze do 

gminy, to jest ten sam budżet i żadnej szkody nie wyrządziliśmy. Czy jest to szkoda, że 

sołectwo np. ma 20 tysięcy, a dostaje 50 tysięcy. Nic nikomu nie przepadło. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Uważa, że w niektórych przypadkach pieniądze te mogą doprowadzić do niezgody na wsi. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Nie będzie tak, że rada sołecka dostanie pieniądze i będzie z nimi robiła co chciała. 

 

Mirosław Kostemski – sołtys sołectwa Zarośle Cienkie 

Przypomniał, że sołectwa kiedyś miały pieniądze i była tylko niezgoda. 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Zławieś Wielka.  

Miech tymi pieniędzmi dysponuje wójt  i rada, bo sołectwa za te pieniądze nic dużego nie 

zrobią. Powinno to być wydane w porozumieniu z rada sołecką. 

 

Małgorzata Kutnik - radna 

Po dyskusji widać, że temat jest nieznany i trzeba przeszkolić sołtysów i rady sołeckie . W 

tych funduszach chodzi o zintegrowanie społeczeństwa na wsiach i zmobilizowania ludzi do 

wspólnej pracy. 

Na pewno będzie opracowany ramowy zakres na co można przeznaczyć te  środki. Sołtys nic 

nie zrobi musi być grupa ludzi, która zmobilizuje innych ludzi. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odczytała z poradnika co to jest fundusz sołecki, kto decyduje o funduszu sołeckim i na co 

mogą być przeznaczne pieniądze z funduszu sołeckiego oraz kto decyduje o uchwaleniu 

wniosku. 

 

Andrzej Pyzik – radny 
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Zapytał, czy tego nie można było przedstawić na początku. 

 

Zbigniew Drewnowski -  przewodniczący Rady Gminy 

Uważał, że uchwała jest tak prosta, że nie uważał za konieczne jest skomentowanie jej. 

Do 31 lipca wójt poinformuje sołectwa o funduszu, wnioski składa się do 30 września, a Rada 

Gminy zadecyduje, czy wniosek zostanie przyjęty, czy nie. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Myśli, że urząd gminy opracuje wzór wniosku i umieści go na stronie internetowej. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 

rok budżetowy 2011. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 12 głosach „za” i 3 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXXII/196/2010 
w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2011 

 

 

O godzinie 12
35

 przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. 

 

O godzinie 12
45

 przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady XXXII sesji Rady Gminy 

Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 6 

Informacja o pracy wójta między sesjami. 
 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił informację dotyczącą pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu. 

 

Poinformował, że pół roku temu wystąpił o wykonanie lewoskrętów w Przysieku. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy nie jest celowe zrobienie lewoskrętu w Górsku przy ulicy Markiewicza, jest tam 

bardzo duży ruch. 

 

Małgorzata  Kutnik – radna 

Poprosiła o więcej informacji na temat spotkania przeciwpowodziowego. 

. 

Poprosiła o umieszczenie na stronie internetowej informacji na temat oczyszczalni ścieków 

przyzagrodowych. 

Poprosiła o umieszczenie tablicy ogłoszeń w Gutowie na skrzyżowaniu od Złejwsi Małej przy 

leśniczówce. Stoi tam drzewo , które jest ciągle oblepiane ogłoszeniami. 
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Przekazała, że w Pędzenie między słupami nisko wisi kabel na wysokości państwa 

Wiśniewskich i tam gdzie słup jest złamany. 

Zapytała na jakim etapie są przygotowane dokumenty do studium. 

 

Zdzisław Mastalarczyk – mieszkaniec Czarnego Błota 

Stwierdził, że na zebraniu w Czarnym Błocie mówił do czego dojdzie i do czego doszło z 

naszą służbą zdrowia. 

Bardzo skarżył się funkcjonowanie służby zdrowia.  

Stwierdził, że nowy Pan doktor dużo obiecywał, że ośrodki będą pracowały dłużej i pracują 

do 11 godziny w soboty i w niedziele nie ma dyżurów. Na pogotowiu nie chcą go przyjąć bo 

nie ma podpisanej umowy. Ze Starego Torunia jest bliżej do Torunia niż do Bydgoszczy. 

Nikt nie sprawdza remontów w ośrodkach. 

Jak ktoś w niedzielę zachoruje to jak ma dostać się do Bydgoszczy. 

 

Kazimierz Jędrzejewski – sołtys sołectwa Zławieś Mała 

Zapytał w jakim czasie będzie zrobiona kanalizacja w Złejwsi Małej. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że wniosek radnego Podgórskiego jest zasadny i wystąpi o lewoskręt. 

Temat tablicy w Gutowie wielokrotnie był poruszany i pani sołtys stwierdził, że tablice, które 

są wystarczą. 

Na spotkaniu był poruszany temat ewentualnej powodzi. Pan z ZGW podchodził do tematu 

bardzo spokojnie. Policja i Straż też mówili, że są przygotowani do powodzi. Kierownik 

WZM i U.W poinformował, że w roku ubiegłym był koszony cały wał i nie stwierdzono 

żadnych dziur. 

Odczytał treść ogłoszenia jakie ukaże się w Gońcu Gminnym na temat oczyszczalni 

przydomowych, nakład gońca to 1500 egzemplarzy. 

Budowa kanalizacji nastąpi w 2010 roku. Zadanie rozpoczęte będzie od Złejwsi Wielkiej 

przez Złąwieś Małą, Rzęczkowo, Skłudzewo i Gierkowo. Ubiegaliśmy się ośrodki unijne na 

to zadanie. Wartość po przetargu 5.200000złotych, udział środków unijnych to 47%. Przetarg 

wygrała firma ze Złotowa. 

Chcieli na to zadanie wejść w listopadzie ale się nie zgodziliśmy. Będziemy organizować 

zebrania w wykonawcą tego zadania w celu pełnych wyjaśnień. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, czy zmieniła się cena za przyłącze. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Nie umie odpowiedzieć na to pytanie. Kanalizacja była 1.200 złotych, zakładamy, że będzie 

1.500, woda była 800, a będzie 1000. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Pan wójt wspomniał o rękawie – chodzi o najniżej położony budynek na osiedlu Nasza 

Dolina w Czarnowie. 

Do 19 stycznia przyjmowane były wnioski do studiu. Obecnie jesteśmy na etapie uzgodnień. 

Pani Czajkowska zajmie się wprowadzeniem zamian jeśli takie będą, a następnie zostanie to 

wyłożone do publicznej wiadomości. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że wpłynęło pismo pana Rzeszutki kierowane do NSA. 
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Odczytał to pismo. 

 

Małgorzata Kutnik –radna 

Zapytała, czy pismo dotyczące oczyszczalni będzie też umieszczone na stronie internetowej 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że będzie ogłoszenie w gońcu, otrzymają je sołtysi i będzie też na stronie 

internetowej 

 

Witkowski Dariusz – osoba zainteresowana 

Od pani Czajkowskiej wie, że niecała działka jego jest ujęta. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że jesteśmy w trakcie opracowania i procedura nie jest zakończona. 

Ostateczną decyzję podejmie Rada Gminy. Takich wnioskodawców jest 250 i nikt nie 

przychodzi na sesją, nikt nas nie kontroluje. W pok. Nr 6 jest Pan ,który się tym zajmuje i nie 

należy jeździć do pani Czajkowskiej i do regionalnego dyrektora. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że Rada Gminy nie rozpatruje na sesji spraw indywidualnych, jest od tego 

pracownik. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Pyta tylko dlaczego działka cała nie jest ujęta. 

 

Zbigniew Drewnowski - przewodniczący Rady Gminy 

Zwrócił uwagę, że nie musi pytać na sesji. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami. 

Stwierdził, że ma więcej pytań. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że jeżeli są to pytania dotyczące spraw indywidualnych nie udziela głosu. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Jeżeli studium nie jest uchwalone to, czy uchwała z 28 grudnia legła w gruzach. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że może tak być. Skierował pana Witkowskiego do po. nr 6. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że gmina ma studium, tylko przygotowuje się zmianę do studium. Jeżeli 

uchwała jest zgodna ze studium obecnym  nie będzie uchylana. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zgłosił, że pani Walkowiak z Rozgart będzie obchodziła 100 lat. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy 

Pokazał radnemu Pyzikowie w jakich terminach udzielał odpowiedzi Stowarzyszeniu Razem 

dla Przyszłości. Poinformował,  że innej korespondencji nie ma. 
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Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy to strażacy z terenu gminy zajmowali się śniegiem na dachach szkół. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że niektórzy dyrektorzy poprosili o pomoc w usuwaniu śniegu z dachów. 

Robili to druhowie z Rzęczkowa, a wysięgnik był wypożyczony z państwowej straży. 

 

Tadeusz Mastalarczyk – mieszkaniec Czarnego Błota 

Czy dostanie odpowiedź gdzie ma jeździć na pogotowie, czy do Torunia, czy do Bydgoszcz. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Zapewnił, że umowa jest podpisana i karetka przyjedzie z Torunia. 

 

Krystyna Rębacz –radna 

Doktor Wawrzeńczyk nic nie ma do gabinetu dentystycznego w Górsku. 

W Bydgoszczy jest bardzo dużo specjalistów, a pan Mastalarczyk może się zarejestrować w 

Toruniu i czekać. 

 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Przewodniczący Radu Gminy o godzinie 14
00

 zakończył obrady XXXII sesji Rady Gminy 

Zławieś Wielka. 

 

 

                                                                                              Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                   Zbigniew Drewnowski 

 

Protokółowała: 

Mirosława Mycak 
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